
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 4. februar stillet følgende spørgsmål 

nr. 607 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 607:  

”Er ministeren enig i, at det er vigtigt at vores ældre er bekendt med mulighederne 

for frit valg?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af mit svar på SUU alm del 605, skal kommunalbestyrelsen oplyse 

modtagere af hjemmehjælp om mulighederne for frit valg og, hvilke godkendte leve-

randører af hjælpen borgeren kan vælge mellem. 

 

Det er vigtigt for regeringen, at ældre borgere modtager en værdig ældrepleje med 

en høj grad af selvbestemmelse. Det er samtidig vigtigt, at vi har tillid til medarbej-

dernes faglighed og vurdering, og at vi sikrer, at vores ældrepleje er tilrettelagt på 

den mest hensigtsmæssige måde. 

 

 

Med venlig hilsen 
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